

MWO W.G. LYNCH, CD



After more than 35 years in the Regular Force and three years in the Primary Reserves, MWO William G. Lynch will retire from the CAF on 07 September 2021.

Bill initially enrolled in the CAF in August 1976, as an Army Reservist with B Company Royal Newfoundland Regiment in Grand Falls, Newfoundland. He spent that summer at Camp Aldershot, Nova Scotia, completing what was then called General Military Training. Bill remained with the Regiment until 1979.

After releasing from the Reserves, he did what most Easterners did during that time; travelled west. During his civilian years, he attended trades school to earn a technical diploma as a steam fitter / pipe fitter.

Bill returned to the Regular Force on 13 February 1986 and subsequently served in two occupations. The first thirteen years were as a supply tech. Bill then re-mustered to the Water, Fuels, and Environment (WFE) trade in September 1999 and attended Holland College. After successfully completing trades training, he was where he truly belonged, with the Engineer family.

During the course of his career, MWO Lynch has had many postings which include Gander, Greenwood (twice), Petawawa, Gagetown (twice) Winnipeg, Moncton, Germany, and a one year posting to Afghanistan. He completed tours in the Golan Heights, Bosnia, Afghanistan and Alert, not to mention numerous courses, exercises, and box-tops. MWO Lynch always served with professionalism, receiving three commendations, Engineer of the Quarter from 1 ESU, and the Canadian Ambassador to Afghanistan award. While in the military, MWO Lynch has been awarded the General Campaign star with two rotation bars, the United Nations Disengagement Observer Force medal, the IFOR medal, the Special Service medal, the Canadian Peacekeeper medal, and the Canadian Forces Decoration.

MWO Lynch and his wife, Ann Marie, will retire in the Moncton, New Brunswick, area where they will spend time golfing with their daughter, Chelsea, and planning to visit their son, Charles, in Ontario.

Due to COVID-19 restrictions, a small informal DwD ceremony will be held on 25 June 2021 at CFSU(E) in Geilenkirchen, Germany.

CHIMO!

L'ADJUM W.G. LYNCH, CD



Après plus de 35 ans dans la Force Régulière et trois ans dans la Réserve, L'Adjum William G. Lynch prendra sa retraite des FAC le 7 septembre 2021.

L'Adjum Lynch s'est d'abord enrôlé dans les Forces armées canadiennes en août 1976, en tant que réserviste de l'armée au sein de la compagnie B de Royal Newfoundland Regiment à Grand Falls, T-N-L. Il passait cet été au Camp Aldershot, N-E, dans le cadre l'instruction militaire générale, et il restait avec le Régiment jusqu'en 1979.

Après avoir été libéré de la Réserve, il a fait ce que la plupart de gens de l'est a fait à cette époque : voyagé vers l'ouest. Entant que civil, il retourne à l'école des métiers et de la technologie et obtient un diplôme technique en tant que tuyauteur-monteur de

conduits de vapeur. Bill reprend l'uniforme et retourne à la Force régulière le 13 février 1986 et, pendant cette période, il sert dans deux métiers. Après avoir travaillé en tant que tech Appro pendant les treize premières années, Bill se réoriente vers les métiers de l'eau, produits pétroliers, et environnement en septembre 1999 et fréquente le collège Holland. Après avoir terminé avec succès sa formation dans les métiers, il trouve sa place dans la famille des Ingénieurs.

Au cours de sa carrière, l'Adjum Lynch a eu de nombreuses affectations, notamment à Gander, deux fois à Greenwood, à Petawawa, deux fois à Gagetown, à Winnipeg, à Moncton, en Allemagne, et une affectation d'un an en Afghanistan. Il a participé à des missions au plateau du Golan, en Bosnie, en Afghanistan, et à Alert, sans compter les nombreux cours, exercices, et box-tops. L'Adjum Lynch a servi avec professionnalisme tout au long de sa carrière et a reçu trois mentions élogieuses, le titre d'Ingénieur du trimestre à la 1 UAG, et le prix de l'ambassadeur du Canada en Afghanistan. Tout au long de son service militaire, l'Adjum Lynch a reçu l'étoile de campagne générale avec deux barrettes de rotation, la médaille de la Force d'observation des Nations Unies pour le désengagement, la médaille IFOR, la médaille du service spécial, la médaille canadienne de Maintien de la paix, et la décoration des Forces canadiennes.

L'Adjum Lynch et son épouse, Ann Marie, prendront leur retraite dans la région de Moncton au N-B où ils passeront du temps à jouer au golf avec leur fille, Chelsea, et à planifier des visites à leur fils, Charles, en Ontario.

En raison des restrictions du COVID-19, une petite cérémonie informelle de départ dans la dignité aura lieu le 25 juin, 2021, à CFSU(E) Geilenkirchen en Allemagne.

CHIMO!